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§ 27 Dnr KS-32263  

 

Närvaro 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att fastställa närvaron. 

Sammanfattning 

Efter upprop av närvarande ledamöter och ersättare konstateras att 
kommunstyrelsen inleder sammanträdet med 12 ordinarie ledamöter, en 
tjänstgörande ersättare och tre ej tjänstgörande ersättare.  

Närvarolista framgår av protokollets första sida. 
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§ 28 Dnr KS-31375  

 

Val av justerare och tid för justering 

Beslut 

Kommunstyrelsen utser Heléne Andersson (C) att justera protokollet. 

Sammanfattning 

Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan välja Heléne Andersson (C) att justera 
protokollet för dagens sammanträde. Justering sker digitalt via Ciceron Assistent. 
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§ 29 Dnr KS-40702  

 

Godkännande av dagordning 

Beslut 

Kommunstyrelsen godkänner dagordningen. 

Sammanfattning 

Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan godkänna föreslagen dagordning för 
dagens sammanträde (se ärendelista på sida 2). Ordförande informerar om att 
ärende 20, Förslag om förordnande av borgerlig vigselförrättare, lagts till sent till 
dagordningen. 

Ärende 8, Information om konsekvensanalys av utredning gällande ändring av 
bolagsstruktur för Allbohus Fastighets AB, behandlades efter ärende 4.      
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§ 30 Dnr KS-2025-00127 1.2.7 

 

Information om pågående arbete gällande bland annat ny 
socialtjänstlag och barnens bästa 

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar informationen.     

Sammanfattning 

Samverkan mellan förvaltningar – barnens bästa 

Inom Alvesta kommun sker samverkan kring barn och unga över flera förvaltningar. 
Samverkan är viktigt för att möta komplexa samhällsproblem och innebär också 
bättre möjligheter att hitta lösningar. Det finns ett gemensamt mål i 
kommunfullmäktiges budget för nämnden för arbete och lärande, 
utbildningsnämnden och kultur- och fritidsnämnden som är att utveckla arbetet 
med barnens bästa i samverkan med berörda nämnder och andra aktörer.  

Det har anställts en samordnare som arbetar med barnens bästa över flera 
förvaltningar. Alvesta kommun har även beviljats projektmedel från europeiska 
socialfonden för att stärka de gemensamma processerna i arbetet med barnens 
bästa. Det finns nio gemensamma processer vilka sträcker sig från de yngsta 
barnen, exempelvis genom arbete med föräldraskapsstöd, upp till unga vuxna, där 
fokus framför allt ligger på sysselsättning.  

Det finns även övriga samverkansarenor:  

• Skruvas som är en samverkan i Kronoberg kring unga, 13-24 år, som varken 
arbetar eller studerar.  

• Missionsdriven områdesutveckling (Formasprojekt) som handlar om att låta 
de som bor i allmännyttiga bostadsområden få inflytande över utvecklingen 
av området. 

• ReCo Create Youth (Erasmusprojekt) som handlar om att få unga aktiva i 
utvecklingen av sitt område. 

• After school, som är en satsning på Grönkullaskolan i Alvesta för elever i 
årskurs 4-6 där fokus är att erbjuda meningsfulla fritidsaktiviteter på 
eftermiddagar och kvällar. Aktiviteterna utgår från skolans lokaler men även 
föreningslivet och andra organisationer är inkopplade och bidrar med 
aktiviteter. 

Ny socialtjänstlag 

Under sammanträdet informerades även om den nya socialtjänstlagen, SoL, som 
väntas träda i kraft 1 juli 2025. Nuvarande SoL är från 1982 och mycket är fortsatt 
sig likt men den innehåller en del större förändringar kring framför allt 
socialtjänstens arbetssätt. Bland annat görs en förflyttning från insatser i det akuta 
skedet till mer fokus på det förebyggande arbetet. Lagen lägger också fokus på att 
socialtjänsten ska bli mer lättillgänglig och det behöver skapas en större tillit och 
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tilltro till den vilket innebär att verksamheten kan behöva finnas på andra ställen än 
idag. Helhetssynen betonas också, det vill säga fokus flyttas från det korta 
perspektivet till en helhetssyn. Idag görs mycket utredningsarbete innan insatser 
beviljas, tanken är att en person ska kunna få insatser utan föregående 
behovsprövning och att behovet sedan ska kunna utredas i efterhand. Det som görs 
ska vara behovsstyrt och inte insatsstyrt. 

Fokus ska också vara mer på det sociala arbetet och mindre tid ska läggas på 
administrativa sysslor. För verksamheten innebär detta att man måste våga ta bort 
saker som görs i stället för att lägga på fler uppgifter. Alla insatser ska vara jämlika 
och jämställda, kunskapsbaserade och barnets bästa ska vara i fokus.      

Beslutsunderlag 

Presentation som visades under sammanträdet     

 



 

Kommunstyrelsen  

Protokoll 
Sida 

10(36) 

Sammanträdesdatum 

2025-03-11 
 

 

  

 

 

Justerares signaturer Utdragsbestyrkande 

  

 

§ 31 Dnr KS-2025-00017 1.2.7 

 

Information från kommunstyrelsens ordförande 

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar informationen. 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsens ordförande Per Ribacke (S) informerar kommunstyrelsen om 
följande vid dagens sammanträde: 

• Det pågår förhandlingar med Region Kronoberg kring Alvestas önskemål om 
att lämna Växjö Småland airport AB. Regionen är intresserad av att ta över 
Alvestas andel i bolaget. 

• Arbete med att utreda möjligheten för Älmhults kommun att ansluta till 
Värends räddningstjänst pågår också. Älmhults kommun har gjort en 
utredning för sin del medan Alvesta och Växjö, inom Värends 
räddningstjänst, håller på med en gemensam utredning om vilka 
konsekvenser ett anslutande medför för de två förbundsmedlemmarna. I 
utredningen har framkommit flera olika frågor där vissa är lättare att lösa 
medan andra sannolikt är svårare. 

• Det förs även en dialog med Växjö kommun om strukturen inom Värends 
räddningstjänst gällande bland annat behovet av en ny brandstation i 
Alvesta med en heltidsstyrka. En arbetsgrupp har presenterat en möjlig 
byggnation av en brandstation och Värends räddningstjänst har utrett vilka 
konsekvenser det får för organisationen. En ny brandstation innebär en 
ökad driftskostnad för förbundet. Just nu pågår arbete med att ta fram 
underlag till ett inriktningsbeslut. 

• Processen kring en ny ishall är i gång och det finns en styrgrupp som 
arbetar med det. En arkitekt är anlitad som ska ta fram ett förslag. 

     

 



 

Kommunstyrelsen  

Protokoll 
Sida 

11(36) 

Sammanträdesdatum 

2025-03-11 
 

 

  

 

 

Justerares signaturer Utdragsbestyrkande 

  

 

§ 32 Dnr KS-2025-00018 1.2.7 

 

Information från kommunchef/VD för Alvesta kommunföretag 

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar informationen. 

Sammanfattning 

Kommunchef, tillika VD för Alvesta kommunföretag, Camilla Holmqvist, informerar 
kommunstyrelsen om följande vid dagens sammanträde: 

• Den 13 mars hålls en företagargala där Alvesta kommun kommer att dela ut 
det nya hållbarhetspriset till ett företag i kommunen. 

• Ikväll, den 11 mars, arrangerar kommunen en upphandlingsträff med 
information till företagen om hur en upphandling går till och hur man som 
lokal företagare kan delta i upphandlingar. 

• Alvesta kommun har initierat två nya nätverk för att samverka med företag i 
kommunen. Det ena nätverket handlar om kompetensförsörjningsfrågor 
medan det andra handlar om frågor om digitalisering och AI.  

• Under förra veckan anordnades en välbesökt näringslivsfrukost på den nya 
arenan i Alvesta. 

• Det är stort fokus på bokslutet internt inom Alvesta kommunkoncern just 
nu. Det planeras även inför budget 2026. Den 20 mars hålls den andra 
planeringsdagen som kommer att vara en fysisk träff denna gång.    
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§ 33 Dnr KS-2025-00019 1.2.7 

 

Information från ordförande för Alvesta kommunföretag AB 

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar informationen. 

Sammanfattning 

Ordförande för Alvesta kommunföretag AB, Sebastian Ohlsson (S), informerar 
kommunstyrelsen om följande vid dagens sammanträde: 

• På Alvesta kommunföretag AB:s senaste styrelsemöte gavs information om 
utredningen av ändrad bolagsstruktur för Allbohus Fastighets AB. Styrelsen 
gav i uppdrag till VD att ta fram ett förslag till beslut samt en tidsplan. På 
mötet behandlades även ärendet om renoveringen av särskilda boendet 
Furuliden, etapp 2, och styrelsen ställde sig bakom beslutsförslaget om att 
genomföra renoveringen.  

• Från 1 april 2025 är kommunens ekonomi- och finanschef, Anna 
Falkenstam, utsedd som vice VD för Alvesta kommunföretag AB efter Kjell 
Rosenlöf som går i pension.  

• Bolaget kommer att anordna en utvecklingsdag den 16 maj 2025. VD, vice 
VD, ordförande och vice ordförande i bolagen samt kommunstyrelsen 
kommer att bjudas in.   
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§ 34 Dnr KS-2024-00507 1.6.4 

 

Information om konsekvensanalys av utredning gällande 
ändring av bolagsstruktur för Allbohus Fastighets AB 

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar informationen.     

Sammanfattning 

Det har gjorts en extern utredning av bolagsstrukturen för Allbohus Fastighets AB 
vilken presenterades för kommunstyrelsen på sammanträdet 2024-11-26 (§ 186). 
Utredningen visade att alternativet fullständig delning (fission) av Allbohus är det 
mest gynnsamma sättet om kommunkoncernen vill dela upp bolaget i ett bolag för 
bostäder/kommersiella lokaler och ett bolag för kommunens verksamhetslokaler.  

Det har tagits fram en analys av vilka konsekvenser förslaget om fullständig delning 
skulle få för verksamheten som presenterades under sammanträdet. Analysen har 
gjorts genom bland annat intervjuer med olika inblandade, exempelvis 
stabsfunktioner på kommunledningsförvaltningen samt med VD för Allbohus och 
VD för Alvesta kommunföretag. Under intervjuerna har samtal förts om vilka 
möjligheter de intervjuade ser och vilka risker som förslaget medför. Det har även 
gjorts studiebesök i Nybro och Gislaved för att se hur de arbetar med sitt 
fastighetsinnehav.  

I analysen konstateras att det finns många möjligheter med att renodla 
verksamheten, exempelvis bedöms det ge mer fokus, tydlighet och effektivitet för 
verksamheten. Det krävs dock samordning och flexibilitet för att inte skapa stuprör 
mellan verksamheterna. En renodling ger också en större kostnadsmedvetenhet 
genom att det tydligare går att se vilka faktorer gällande verksamhetslokalerna som 
påverkar hyran.  

Inledningsvis innebär en delning sannolikt ökade kostnader genom bland annat 
administration och liknande men i förlängningen bedöms verksamheten kunna bli 
effektivare. Det framhålls att det är viktigt att det avsätts resurser till 
implementeringsprocessen och att uppföljning av effekterna görs.       
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§ 35 Dnr KS-2025-00076 1.4.1 

 

Årsrapport med återrapportering av intern kontroll för 
kommunstyrelsen år 2024 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att godkänna årsrapport 2024 och återrapportering av 
intern kontrollplan 2024 för kommunstyrelsen.    

Sammanfattning 

I enlighet med kommunlagen upprättar kommunstyrelsen en årsredovisning för 
kommunkoncernen. Nämnder och styrelse upprättar årsrapport som ligger till 
grund för årsredovisningen. Årsrapporten innefattar uppföljning av 
kommunfullmäktigesmål, nämndspecifika mål och särskilda uppdrag, årets resultat 
och händelser, ekonomi, personal samt framtidsblick. Förutom underlag till det 
ekonomiska året 2025 utgör årsredovisningen en viktig del som underlag till budget 
2026 och plan 2027-2028.  

Av de två av fullmäktige beslutade utvecklingsmålen bedöms båda delvis vara 
uppfyllda. Av de beslutade särskilda uppdragen är tre påbörjade och ett klart. 

Kommunstyrelsen har ett negativt resultat 2024 på 0,8 miljoner kronor. 
Anledningen till underskottet är ökade driftkostnader för förvaltade fastigheter och 
tillkommande fastigheter. 

Av investeringsbudgeten (116 mnkr) har 69 mnkr eller 59 procent genomförts. Den 
lägre genomförandegraden beror på att delar av Kulturarenans kostnader föll ut 
redan under 2023. De största investeringarna har gjorts i förvaltade fastigheter 
(13,2 mnkr). 

Den interna kontrollen bedöms vara tillräcklig. 

Beslutsunderlag 

Årsrapport för kommunstyrelsen år 2024, redaktionella korrigeringar 2025-03-04    

Arbetsutskottets beslut § 20, 2025-02-25 

Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse, 2025-02-17 

Årsrapport för kommunstyrelsen år 2024, 2025-02-17    

Beslutet skickas till 

Ekonomiavdelningen 
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§ 36 Dnr KS-2025-00077 1.4.1 

 

Information om inriktning och utvecklingsmål för 
kommunstyrelsen inför Mål och budget år 2026 

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar informationen.     

Sammanfattning 

För år 2025 finns två utvecklingsmål beslutade för kommunstyrelsen. 
Kommunledningsförvaltningen föreslår att dessa två mål kvarstår även under år 
2026 eftersom det handlar om mål på lång sikt som kräver ett fortsatt arbete. 

• Utvecklingsmål 1 – Kommunen ska växa hållbart med fokus på att minska 
klimatpåverkan och skapa cirkulära kretslopp. 

• Utvecklingsmål 2 – Tillgodose invånarnas behov av trygg välfärd, med fokus 
på folkhälsa och livskvalitet. 

Kommunledningsförvaltningen har identifierat ett behov av ytterligare ett 
utvecklingsmål utifrån att kommunen står inför stora utmaningar vad gäller bland 
annat demografiska förändringar, krympande ekonomiska resurser och 
beredskapskrav. 

• Utvecklingsmål 3 – En kommun rustad för framtiden, och en organisation 
med hög omställningsförmåga.    

Beslutsunderlag 

Presentation som visades under sammanträdet     
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§ 37 Dnr KS-2025-00072 1.4.1 

 

Utökning av ram för nyupplåning 2025 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att ramen för kommunens 
nyupplåning år 2025 utökas till 150 miljoner kronor.   

Reservation 

Mats Johnsson (SD) och Lena Nikolausson (SD) reserverar sig mot beslutet. 

Sammanfattning 

Kommunens behov av lån för kommande räkenskapsår bedöms och fastställs i 
samband med budgetprocessen. Behov uppstår för att främst finansiera 
investeringar inom såväl skatte- som avgiftskollektivet samt eventuella betydande 
likvideffekter av låg budgetföljsamhet. 

Kommunfullmäktige beslutade i Mål och budget 2024 (§ 76/2023) om ram för 
nyupplåning om 150 miljoner kronor. Under 2024 nyupplånades endast 100 
miljoner kronor av ramen. Ram för nyupplåning om 80 miljoner kronor beslutades 
av kommunfullmäktige i Mål och budget 2025 (§ 64/2024). I januari 2025 
nyupplånades 50 miljoner kronor.  

Med anledning av att upplåningsbehovet skjutits fram i tid görs bedömningen att 
ytterligare 70 miljoner kronor kan behöva upplånas under 2025, en total ram om 
150 miljoner kronor.   

Yrkanden 

Mats Johnsson (SD) yrkar avslag till arbetsutskottets förslag till beslut.  

Sebastian Ohlsson (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag till beslut.     

Beslutsgång 

Ordförande finner att det finns två förslag till beslut, arbetsutskottets förslag till 
beslut och Mats Johnssons (SD) avslagsyrkande till detta. Ordförande ställer 
förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt 
arbetsutskottets förslag till beslut.      

Beslutsunderlag 

Arbetsutskottets beslut § 21, 2025-02-25 

Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse, 2025-01-27 

Beslutet skickas till 

Kommunfullmäktige 
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§ 38 Dnr KS-2025-00106 2.5.5 

 

Kommunalt borgensåtagande för Föreningen Härlövs 
sockenstuga  

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar om kommunal proprieborgen om 500 000 kronor för 
Föreningen Härlövs sockenstuga avseende köp av fastigheten Härlöv 15:2 inklusive 
byggnad.     

Jäv 

Mats Johnsson (SD) deltar inte i handläggning eller beslut på grund av jäv. 

Sammanfattning 

Föreningen Härlövs Sockenstuga (829500-8349) avser förvärva fastigheten Härlöv 
15:2 inklusive byggnad från Alvesta kommun. Taxeringsvärdet för fastigheten 
uppgår till 1 388 000 kronor och överenskommen köpeskilling är 500 000 kronor. 
Föreningen önskar att Alvesta kommun ingår borgen motsvarande detta belopp.  

Det kommunala borgensåtagandet till föreningar uppgick per 2024-12-31 till 7 443 
400 kronor. Det finns därmed ett utrymme för ytterligare borgensåtaganden utifrån 
kommunfullmäktiges beslut om mål och budget för år 2025 (§ 64/2024). 

Ordförande informerar under sammanträdet att det behöver framgå av beslutet att 
det handlar om kommunal proprieborgen och föreslår därför att kommunalt 
borgensåtagande i arbetsutskottets förslag ändras till kommunal proprieborgen.    

Beslutsunderlag 

Arbetsutskottets beslut § 22, 2025-02-25 

Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse, 2025-02-18 

Budget 2025 gällande Föreningen Härlövs sockentugas köp av fastighet 

Balansrapport år 2023 för Föreningen Härlövs sockenstuga 

Revisionsberättelse år 2023 för Föreningen Härlövs sockenstuga    

Beslutet skickas till 

Föreningen Härlövs Sockenstuga 

Ekonomiavdelningen 
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§ 39 Dnr KS-2025-00092 10.8.3 

 

Investeringsmedel för pep-park (aktivitetspark) i Alvesta 
centrum 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att fördela 4,3 miljoner kronor från strategiska 
investeringsmedel år 2025 till samhällsbyggnadsnämnden för iordningsställande av 
Järnvägsparken i Alvesta centrum enligt konceptet för en Pep-park (aktivitetspark) 
samt att kapital- och driftskostnadseffekten ska beaktas i budgetarbetet 2026. 

Reservation 

Lena Nikolausson (SD) och Mats Johnsson (SD) reserverar sig mot beslutet. 

Protokollsanteckning 

Lena Nikolausson (SD) och Mats Johnsson (SD) lämnar följande 
protokollsanteckning: 

Då kommunen satsat medel med delvis liknande innehåll som den tänkta Pep-
parken i Alvesta tätort och en fin lekpark i Hagaparken, anser vi att det fyller 
behovet av möjlighet till rörelse för invånarna. Vi ställer oss positiva till att 
Järnvägsparken underhålls för att fortsätta vara den inbjudande plats i centrum som 
den är idag.       

Sammanfattning 

Järnvägsparken i Alvesta centrum är en anrik centralt belägen park med möjlighet 
till samvaro och aktiviteter. Parken är omgiven av en allé med knuthamlade lindar 
med stora kvaliteter. Träd i stadsmiljö har positiva effekter ur flera avseenden och i 
detta fall inte minst för att förstärka inramningen av parken. Parken byggdes senast 
om på 90-talet och innehållet i parken är nu i behov av upprustning.   

Generation Pep är en folkrörelse med kronprinsessparet som initiativtagare, vars 
syfte är att alla barn, unga och vuxna i Sverige ska ha möjligheten och viljan att leva 
ett aktivt och hälsosamt liv. Målet är att engagera hela samhället i fysisk aktivitet 
och att uppnå bättre folkhälsa. Pep Park är ett verktyg framtaget för att uppmuntra 
till skapandet av inkluderande och inbjudande utomhusmiljöer med fokus på lek, 
rörelse och vardagsmotion för alla oavsett ålder, förutsättningar och behov. En 
plats kan bli godkänd av Generation Pep som en Pep-park om den uppfyller vissa 
kriterier. Alvesta kommun har ansökt med ett förslag på utformning av 
järnvägsparken som har blivit godkänt. 

Kostnaden för upprustningen av järnvägsparken till en aktivitetspark enligt 
konceptet för generation Pep är beräknat till 4,3 miljoner kronor vilket även 
inkluderar projektering. 
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Konsekvensanalys 

Projektet ökar möjligheterna för det barnkonventionen ger barn rätt till, nämligen 
bästa möjliga hälsa.  

Bevarande av träd i stadsmiljö skapar mikroklimat och skänker skugga samt sänker 
lufttemperaturen, vidare bidrar träd till biologisk mångfald och skapar 
ekosystemtjänster, till exempel i form av minskning av dagvatten och filtrering av 
partiklar. 

Aktivitetsparken kommer ge möjligheter för alla generationer att röra på sig och 
bidrar därmed till sjukdomsprevention och förbättrad folkhälsa samt ger 
förutsättningar för möten över generationsgränser. 

Projektet innebär en investeringskostnad och en framtida kapital- och 
skötselkostnad med årlig besiktning och veckoöversyn enligt investeringskalkyl.    

Yrkanden 

Thomas Haraldsson (C) tilläggsyrkar att beaktande av driftskostnadseffekten läggs 
till i sista meningen så att den blir ”kapital- och driftskostnadseffekten ska beaktas”. 
Thomas Haraldsson yrkar i övrigt bifall till arbetsutskottets förslag till beslut.  

Lena Nikolausson (SD) och Mats Johnsson (SD) yrkar avslag till arbetsutskottets 
förslag till beslut. 

Jan-Erik Svensson (AA) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag till beslut samt till 
Thomas Haraldssons (C) tilläggsyrkande. 

Linnéa Naess (V) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag till beslut.     

Beslutsgång 

Ordförande finner att det finns två förslag till beslut, arbetsutskottets förslag samt 
Lena Nikolaussons (SD) med fleras avslagsyrkande, samt ett tilläggsyrkande från 
Thomas Haraldsson (C). 

Ordförande ställer först arbetsutskottets förslag till beslut mot Lena Nikolaussons 
(SD) med fleras avslagsyrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar att bifalla 
arbetsutskottets förslag till beslut. 

Ordförande frågar sedan kommunstyrelsen om Thomas Haraldssons (C) 
tilläggsyrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt det.       

Beslutsunderlag 

Underlag för ansökan till Generation Pep - Förslag på utformning av Pep-park 

Arbetsutskottets beslut § 23, 2025-02-25 

Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse, 2025-02-19 

Projektblankett med projektbudget 

Beslutet skickas till 

Samhällsbyggnadsnämnden 

Ekonomiavdelningen     
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§ 40 Dnr KS-2024-00315 4.5.2 

 

Investering och startbesked för fortsatt ombyggnation och 
underhåll av särskilda boendet Furuliden i Moheda (etapp 2) 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att: 

1. Ge startbesked för ombyggnation och renovering av A- och B-huset samt 
utemiljön på särskilda boendet Furuliden i Moheda enligt tilldelat anbud. 

2. Godkänna investeringsutgiften på totalt cirka 42,9 miljoner kronor exklusive 
moms för ombyggnation och renovering.    

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen beslutade 2024-09-24, § 110, att ge Allbohus Fastighets AB i 
uppdrag att genomföra upphandling för renovering och ombyggnation enligt 
framtaget förslag på ritning av särskilda boendet Furulidens A- och B-hus samt 
utemiljö för att sedan återkomma till kommunfullmäktige kring beslut och 
startbesked. Beslutet avser etapp 2 av renoveringen. Etapp 1, som avsett Furulidens 
C-hus, är slutförd och även brandskydd i form av sprinklersystem är åtgärdat för 
hela Furuliden. 

Allbohus fastighets AB har tagit fram och handlat upp entreprenörer för 
renoveringens etapp 2. I renoveringen ingår bland annat renovering av ytskikt, 
ombyggnad av badrum för tillgänglighet, ombyggnad av sjuksköterskornas lokaler, 
tekniska system samt utemiljö. Den totala kalkylen för etapp 2 omfattar en summa 
av 42 906 000 kronor exklusive moms. Renoveringen är planerad att starta under 
våren 2025 och B-huset beräknas vara klart våren 2026 och A-huset våren 2027. 

Alvesta kommunföretag AB har på sitt styrelsemöte 2025-02-24, § 11, beslutat 
föreslå kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige besluta: 

1. ge startbesked för ombyggnation och renovering av A- och B-huset samt 
utemiljön på särskilda boendet Furuliden i Moheda enligt tilldelat anbud. 

2. godkänna investeringsutgiften på totalt cirka 42,9 miljoner kronor exklusive 
moms för ombyggnation och renovering. 

Renoveringen av etapp 2 innebär en ökad hyreskostnad för blockförhyrningen för 
omsorgsnämnden på 2,7 miljoner kronor årligen. Omsorgsnämnden har beslutat att 
godkänna hyresökningen 2024-12-16, § 96.  

Anledningen till renoveringen och ombyggnationen är att Furuliden är i behov av 
ett större underhåll samt omdisponering inom befintlig byggnad för att 
åstadkomma mer ändamålsenliga lokaler som kan nyttjas på ett bättre sätt. Bland 
annat behöver ändringar göras gällande brandskydd och arbetsmiljö eftersom det 
är andra regler för detta nu än när Furuliden byggdes.     
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Yrkanden 

Mats Johnsson (SD), Claudia Crowley Sörensson (M), Lars-Olof Franzén (AA) och 
Lena Nikolausson (SD) yrkar bifall till utskickat förslag till beslut.     

Beslutsunderlag 

Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse, 2025-03-03 

Arbetsutskottets beslut § 24, 2025-02-25 

Protokoll från styrelsemöte i Alvesta kommunföretag 2025-02-24 (§ 11) 

Alvesta kommunföretag AB:s tjänsteskrivelse, 2025-02-12 

Allbohus Fastighets AB:s underlag för beslut  

Omsorgsnämndens beslut § 96, 2024-12-16  

Kommunstyrelsens beslut § 110, 2024-09-24 

Bilaga renoveringens omfattning, 2024-05-06    

Beslutet skickas till 

Kommunfullmäktige 
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§ 41 Dnr KS-2025-00108 4.5.1 

 

Projektering och upphandling av ny F-6 skola med sporthall på 
Aringsås i Alvesta 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att: 

1. Ge Allbohus fastighets AB i uppdrag att i samverkan med utbildningsförvaltningen 
och kultur- och fritidsförvaltningen genomföra projektering och upphandling av en 
F-6 skola med tillhörande sporthall på fastigheten Aringsås 14:1 i östra Alvesta. 

2. Ge Allbohus Fastighets AB i uppdrag att efter genomförd upphandling 
återkomma till kommunfullmäktige för beslut om investering och startbesked. 

3. Inriktningen är fortsatt att en ny förskola ska uppföras på samma fastighet som 
skolan när behov finns.   

Reservation 

Gunilla Gustafson (M), Claudia Crowley Sörensson (M), Mats Johnsson (SD), Lena 
Nikolausson (SD), Lars-Olof Franzén (AA) och Jan-Erik Svensson (AA) reserverar sig 
mot beslutet. 

Protokollsanteckning 

Claudia Crowley Sörensson (M) lämnar följande protokollsanteckning: 

Beslut om stora skolinvesteringar måste grunda sig på verkliga behov och en 
långsiktig planering utifrån kommunens demografiska utveckling och ekonomiska 
förutsättningar. De befolkningsprognoser vi har tillgång till visar på minskade 
elevkullar, vilket gör att en ny skola på Aringsås inte är motiverad. Kommunens 
resurser måste användas ansvarsfullt.  

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen har sedan tidigare fattat ett inriktningsbeslut om att bland annat 
uppdra till utbildningsnämnden att tillsammans med Allbohus ta fram planritning 
för den nya förskolan och skolan på Aringsås (KS § 169/2023). I samma beslut fick 
även kommunstyrelsens ordförande i uppdrag att sätta samman en styrgrupp med 
representanter från utbildningsnämnden, kommunstyrelsen, Allbohus och kultur- 
och fritidsnämnden.  

Kommunstyrelsens inriktningsbeslut grundar sig på det behov som 
utbildningsnämnden framfört utifrån den analys de gjort under år 2022 av förskole- 
och skolverksamhet i östra Alvesta. Utifrån analysen föreslog utbildningsnämnden 
kommunstyrelsen att uppdra till utbildningsnämnden att tillsammans med Allbohus 
ta fram planritning för den nya förskolan och skolan på Aringsås (UN § 62/2023). 

Styrgruppen har arbetat vidare med planering utifrån kommunstyrelsens uppdrag. I 
detta arbete har styrgruppen, mot bakgrund av låga födelsetal, kommit fram till att 
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en byggnation av en ny förskola bör skjutas fram i tid men att inriktningen fortsatt 
bör vara att den ska byggas på samma fastighet.  

Det finns framtaget ett gestaltningsunderlag för den planerade skolan med en 
tillhörande sporthall. Underlaget ger förslag på utformning för att byggnaden ska 
passa in i den miljö som är tänkt för området. Det visar även hur utemiljön är tänkt 
att utformas. Utifrån gestaltningsunderlaget har det tecknats ett tilläggsavtal till 
optionsavtalet med markägaren för fastigheten Aringsås 14:1 om att bygga en skola 
med tillhörande sporthall. Det finns ännu inte framtaget någon planritning för 
skolan. 

Kultur- och fritidsnämnden har beslutat 2025-02-26 (KFN § 16) att föreslå 
kommunstyrelsen att komplettera inriktningsbeslutet (KS § 169/2023) med att den 
planerade skolan och förskolan i Aringsås även ska innehålla en sporthall med en 
aktivitetsyta på 40x20 meter. Kultur- och fritidsnämnden framför att det finns flera 
positiva synergieffekter att i anslutning till skolbyggnaden även anlägga en sporthall. 
En ny sporthall i anslutning till skolan skapar samordningsvinster och ökar 
möjligheterna att bedriva idrott och hälsa inom ramen för skolans verksamhet samt 
bidrar till en aktiv fritid för både föreningsliv och invånare som inte är 
föreningsanslutna. Föreningslivet i Alvesta tätort har vid en behovsanalys kring en 
ny sporthall i Aringsås visat på behov och önskemål om ytterligare en sporthall. 

Yrkanden 

Gunilla Gustafson (M), Claudia Crowley Sörensson (M), Lars-Olof Franzén (AA) och 
Mats Johnsson (SD) yrkar avslag till utskickat förslag till beslut.  

Frida Christensen (S), Thomas Haraldsson (C), Sebastian Ohlsson (S) och Heléne 
Andersson (C) yrkar bifall till utskickat förslag till beslut.     

Beslutsgång 

Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut, utskickat förslag till 
beslut och Gunilla Gustafsons (M) med fleras avslagsyrkande. Ordförande ställer 
förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt utskickat 
förslag till beslut.  

Votering begärs.      

Votering 

Ordförande instruerar kommunstyrelsen att en ja-röst innebär en röst på utskickat 
förslag till beslut och en nej-röst en röst på Gunilla Gustafsons (M) med fleras 
avslagsyrkande. 

Med 7 ja-röster och 6 nej-röster beslutar kommunstyrelsen enligt utskickat förslag 
till beslut.  

Ledamot Ja-röst Nej-röst Avstår 

Per Ribacke (S) Ja   

Thomas Haraldsson (C) Ja   

Claudia Crowley Sörensson (M)  Nej  

Frida Christensen (S) Ja   
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Sebastian Ohlsson (S) Ja   

Heléne Andersson (C) Ja   

Jessica Johansson (KD) Ja   

Linnéa Naess (V) Ja   

Gunilla Gustafson (M) ersätter 
Kajsa Sivertson (M) 

 Nej  

Mats Johnsson (SD)  Nej  

Lena Nikolausson (SD)  Nej  

Jan-Erik Svensson (AA)  Nej  

Lars-Olof Franzén (AA)  Nej  

Summa 7 6 0 

    

Beslutsunderlag 

Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse, 2025-03-04 

Kultur- och fritidsnämndens beslut § 16, 2025-02-26 

Arbetsutskottets beslut § 25, 2025-02-25 

Gestaltningsunderlag, 2025-01-28 

Kommunstyrelsens beslut § 169, 2023-10-31   

Beslutet skickas till 

Allbohus Fastighets AB 

Utbildningsnämnden 

Kultur- och fritidsnämnden 

Styrgruppen för ny skola 
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§ 42 Dnr KS-2024-00156 4.12.1 

 

Energi- och klimatprogram för Alvesta kommun  

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att godkänna Energi- och 
klimatprogram för Alvesta kommun 2025–2030.   

Sammanfattning 

Energi- och klimatprogrammet för Alvesta kommun 2025–2030 är ett program för 
Alvesta kommunkoncern och alla som lever och verkar i kommunen. Programmet 
syftar till att uppnå en klimatneutral och klimatanpassad kommun år 2045 med mål 
inom energi, klimatomställning och klimatanpassning för år 2030. 

I programmet ingår även kommunens aktuella plan för tillförsel, distribution och 
användning av energi, som är ett lagkrav för kommuner att ha enligt Lagen om 
kommunal energiplanering (1977:439). 

Förslaget till nytt Energi- och klimatprogram har tagits fram av 
samhällsbyggnadsförvaltningen i samverkan med bland annat 
kommunledningsförvaltningen, Allbohus Fastighets AB och Alvesta Energi AB. 
Kommunstyrelsen beslutade den 4 juni 2024 (§ 87) om att lägga ut förslaget på 
samråd till och med den 1 oktober 2024. Inkomna synpunkter redovisas i 
Samrådsredogörelse avseende Energi- och klimatprogram.  

Ändringarna som har gjorts i programmet har sammanfattats i Översikt justeringar. 
De övergripande justeringarna är att målen är tydligare och fler, indikatorerna har 
förstärkts för kommunkoncernen, delar av statistiken har uppdaterats och en 
strategisk miljöbedömning och en sammanfattning har lagts till. Den sociala 
aspekten, extern samverkan och besöksnäringen har vävts in i programmet också. 

Ordförande informerar om att det finns en felaktighet gällande drivmedel som har 
fått fel bokstavsbeteckning. Detta kommer att korrigeras till kommunfullmäktiges 
sammanträde.    

Konsekvensanalys 

Programmet syftar till att ha lokala mål och ambitioner, minska koldioxidutsläpp, 
främja hållbar energianvändning och anpassa kommunen för ett förändrat klimat i 
linje med regionala och nationella mål. 

Beslutsunderlag 

Arbetsutskottets beslut § 26, 2025-02-25 

Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse, 2025-02-07 

Energi- och klimatprogram 2025–2030 

Bilaga 1 Begreppslista 

Översikt justeringar 
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Samrådsredogörelse avseende energi- och klimatprogram 

Beslutet skickas till 

Kommunfullmäktige 
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§ 43 Dnr KS-2025-00093 3.6.1 

 

Projekt "Alvestas väg mot jobb 2025-2027" 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att: 

1. Fastställa projektplanen för arbetsmarknadsprojektet ”Alvestas väg mot jobb 
2025-2027” 

2. Finansiera projektet med tre miljoner kronor per år under projekttiden 2025-
2027 med avsatta medel i kommunstyrelsens budget. 

3. Återrapportering av projektet ska ske till kommunstyrelsen årligen senast under 
november månad.  

4. En utvärdering av projektets utfall gentemot målen för projektperioden ska göras 
vid projektets slut. 

5. Ge projektledningen i uppdrag att under projektets gång arbeta för att hela eller 
delar av projektet, under och/eller efter projekttiden, ska kunna finansieras med 
externa medel.   

Sammanfattning 

Arbetslösheten i Alvesta kommun är den näst högst i Kronobergs län och den har 
varit hög över tid. I kommunens mål och budget för 2025 med plan för 2026-2027 
finns avsatt fyra miljoner kronor för projekt och satsningar för att minska 
arbetslösheten i kommunen, en utökning med två miljoner kronor mot tidigare år.  
Projektet avser nyttja tre miljoner kronor av dessa per år. 

Arbetsmarknadspolitik är i grunden en statlig fråga och det är Arbetsförmedlingen 
som operativt ska genomföra statens politik. De insatser som just nu är vanligast i 
kommunen är Rusta och Matcha 2 och Steg till arbete.  

Alvesta kommun och Arbetsförmedlingen tecknar årligen en lokal 
överenskommelse, LÖK, om hur arbetet ska ske lokalt och hur samarbetet ska ske. 
Detta är ett arbete som håller på att utvecklas för att öka stödet för den som är 
arbetslös i Alvesta kommun.  

En av de utmaningar som kommunen delar med Arbetsförmedlingen är de cirka 260 
hushåll som uppbär försörjningsstöd. Dessa medborgare står i varierande grad till 
arbetsmarknadens förfogande. HR-avdelning och förvaltningen för arbete och 
lärande har tillsammans utvecklat ett nytt projekt med ett tydligt fokus på arbete 
eller studier som riktar sig till denna målgrupp.  

Varje deltagare i projektet ska ha en tydlig väg för vilka insatser som behöver till för 
att göra personen anställningsbar eller redo för studier, eller en kombination av de 
två. Genom att jobba med både arbetsgivarfokus som deltagarfokus ska nya 
metoder utvecklas och de erfarenheter som finns sedan tidigare projekt tas tillvara. 

Under sammanträdet påpekas att sammanräkningen av totala medel under punkt 
tio i projektplanen inte stämmer avseende år 2026. Totalsumman blir 3 miljoner 
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kronor men vid summering av kolumnen borde den bli 3,1 miljoner kronor. 
Ordförande informerar om att det är totalsumman 3 miljoner kronor som gäller.   

Yrkanden 

Mats Johnsson (SD), Sebastian Ohlsson (S) och Frida Christenson (S) yrkar bifall till 
arbetsutskottets förslag till beslut. 

Claudia Crowley Sörensson (M) yrkar på återremiss med motivering att 
projektplanen kompletteras med Alvestalöftet, inklusive dess principer om 
arbetslinjen och heltidsaktivering. 

Frida Christensen (S) yrkar avslag till Claudia Crowley Sörenssons (M) yrkande om 
återremiss.     

Beslutsgång 

Ordförande finner att det finns ett förslag till beslut, arbetsutskottets förslag till 
beslut, samt Claudia Crowley Sörenssons (M) yrkande om återremiss och Frida 
Christensens (S) yrkande om avslag på förslaget om återremiss. 

Ordförande frågar först kommunstyrelsen om ärendet ska avgöras idag eller 
återremitteras och finner att kommunstyrelsen beslutar att ärendet ska avgöras 
idag. 

Ordförande frågar sedan om kommunstyrelsen kan besluta enligt arbetsutskottets 
förslag till beslut och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt det.    

Beslutsunderlag 

Arbetsutskottets beslut § 27, 2025-02-25 

Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse, 2025-02-17 

Förslag på projektplan ”Alvestas väg mot jobb 2025-2027”, 2025-02-14 

Beslutet skickas till 

HR-avdelningen 
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§ 44 Dnr KS-2024-00486  

 

Utredning av buss till Åsnens nationalpark sommaren 2025 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att finansiera abonnering av Länstrafikens buss inklusive 
bemanning för trafik mellan Alvesta och Åsnens nationalpark med tre turer per dag 
under totalt 44 dagar sommaren 2025 till en kostnad om cirka 250 000 kronor. 

Kommunstyrelsen beslutar att avsätta 100 000 kronor till marknadsföring och 
information om bussturen.  

Finansiering sker genom strategiska medel.  

Kommunstyrelsen beslutar att ge kommunchef i uppdrag att upprätta avtal med 
Region Kronoberg avseende bussturen.  

Kommunstyrelsen beslutar att utgå ifrån regionens taxa för bussturen mellan 
Alvesta och Åsnens nationalpark. 

Kommunstyrelsen beslutar att uppdraget till kommunchef om att hitta en långsiktig 
lösning som kan permanentas kvarstår och ska redovisas till kommunstyrelsen så 
snart som möjligt.     

Reservation 

Lena Nikolausson (SD) och Mats Johnsson (SD) reserverar sig mot att ärendet inte 
återremitteras samt mot beslutet. 

Claudia Crowley Sörensson (M) och Gunilla Gustafson (M) reserverar sig mot 
beslutet. 

Sammanfattning 

Åsnens Nationalpark är ett starkt besöksmål inom Alvesta kommun. Under några 
veckor på sommaren 2023 och 2024 har Alvesta kommun finansierat en busstur 
mellan Alvesta tätort och Åsnens nationalpark i syfte att bland annat möjliggöra för 
fler personer att besöka nationalparken samt motverka stillasittande och få fler 
personer att röra på sig. Kollektivt och hållbart resande är en viktig del i 
utvecklingen av Åsnens nationalpark och det minskar också belastningen på parken 
i form av biltrafik. Att turen utgår från Alvesta järnvägsstation underlättar också för 
besökare som kommer med tåg eller buss att ta sig till nationalparken kollektivt, 
även om man inte är bosatt direkt i anslutning till turens sträckning. 

Under sommaren 2023 var målgruppen sommarlovslediga barn och ungdomar som 
fick åka gratis medan målgruppen sommaren därpå var hela allmänheten, med 
gratisresor för personer över 65 år genom finansiering från Familjen Kamprads 
stiftelse.  

Kommunstyrelsen beslutade 2024-11-26, § 192, att ge kommunchef i uppdrag att 
utreda förutsättningar för busstrafik till nationalparken Åsnen sommaren 2025. 
Utredningen ska ge förslag på upplägg samt finansiering. Avsikten ska vara att hitta 
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en långsiktig lösning som kan permanentas. Uppdraget ska återrapporteras till 
kommunstyrelsen den 11 mars 2025. 

En utredning av förutsättningar inför 2025 samt på längre sikt pågår och är inte helt 
färdig ännu. Det pågår bland annat diskussioner om möjligheten till samarbete med 
en annan kommun. Eftersom det finns ett behov av att redan nu planera för och 
marknadsföra en busstur under sommaren 2025 är förslaget att beslut fattas om 
detta i väntan på fortsatt utredning gällande eventuella samarbeten och långsiktig 
lösning.  

Förslag på upplägg inför sommaren 2025 är att turen körs tre gånger per dag under 
totalt 44 dagar med preliminär start i mitten av juli 2025. Turen kommer då 
trafikeras av en buss med 49 platser som har anpassningar för personer med 
funktionshinder och har möjlighet att ta med cyklar och bagage. Målgruppen är 
liksom föregående sommar allmänheten. 

En av de synpunkter som lyftes i utvärderingen av bussturen under sommaren 2024 
var önskemål om fler stopp. Tanken inför denna sommar är att utnyttja 
Länstrafikens befintliga hållplatser mer samt att inkludera några extra stopp, vilket 
är tänkt att göra turen mer flexibel. 

Under föregående år avsattes 200 000 kronor i budget till marknadsföring av 
bussturen men då endast cirka hälften av denna summa nyttjades är bedömningen 
att det räcker att avsätta 100 000 kronor till marknadsföring i år.    

Yrkanden 

Thomas Haraldsson (C), Sebastian Ohlsson (S) och Frida Christensen (S) yrkar bifall 
till utskickat förslag till beslut.  

Lena Nikolausson (SD) yrkar på återremiss i första hand, med motivering att 
utredningen inte är färdig, och avslag till utskickat förslag till beslut i andra hand.  

Claudia Crowley Sörensson (M), Lars-Olof Franzén (AA), Mats Johnsson (SD), Jan-
Erik Svensson (AA) och Gunilla Gustafson (M) yrkar bifall till Lena Nikolaussons (SD) 
yrkande om återremiss i första hand och avslag till utskickat förslag till beslut i 
andra hand.      

Beslutsgång 

Ordförande finner att det finns två förslag till beslut, utskickat förslag till beslut 
samt Lena Nikolaussons (SD) yrkande om avslag, samt Lena Nikolaussons (SD) 
yrkande om återremiss. 

Ordförande frågar först kommunstyrelsen om ärendet ska avgöras idag eller om det 
ska återremitteras och finner att kommunstyrelsen beslutar att ärendet ska avgöras 
idag. 

Votering begärs och genomförs (se under rubrik Votering nedan). 

Ordförande ställer sedan utskickat förslag till beslut mot Lena Nikolaussons (SD) 
avslagsyrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt utskickat förslag till 
beslut.      
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Votering 

Ordförande instruerar kommunstyrelsen att en ja-röst innebär en röst på att 
ärendet ska avgöras idag och en nej-röst innebär en röst på Lena Nikolaussons (SD) 
yrkande om återremiss. 

Med 7 ja-röster och 6 nej-röster beslutar kommunstyrelsen att ärendet ska avgöras 
idag. 

Ledamot Ja-röst Nej-röst Avstår 

Per Ribacke (S) Ja   

Thomas Haraldsson (C) Ja   

Claudia Crowley Sörensson (M)  Nej  

Frida Christensen (S) Ja   

Sebastian Ohlsson (S) Ja   

Heléne Andersson (C) Ja   

Jessica Johansson (KD) Ja   

Linnéa Naess (V) Ja   

Gunilla Gustafson (M) ersätter 
Kajsa Sivertson (M) 

 Nej  

Mats Johnsson (SD)  Nej  

Lena Nikolausson (SD)  Nej  

Jan-Erik Svensson (AA)  Nej  

Lars-Olof Franzén (AA)  Nej  

Summa 7 6 0 

     

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens beslut § 192, 2024-11-26 

Beslutet skickas till 

Utvecklingsavdelningen 

Ekonomiavdelningen 
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§ 45 Dnr KS-2025-00094 11.1.4 

 

Stämmodirektiv till årsstämma med Växjö Småland Airport AB 
31 mars 2025 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att kommunens ombud vid årsstämma med Växjö 
Småland Airport AB den 31 mars 2025 får i uppdrag att rösta för att (förslaget 
nedan gäller under förutsättning att revisor och lekmannarevisor lämnar yttranden 
enligt sammanfattning nedan; i annat fall får stämmodirektivet skrivas om) 

• resultaträkning och balansräkning fastställs 

• disponera bolagets vinst/förlust enligt fastställd balansräkning 

• bevilja styrelse och VD ansvarsfrihet 

• fastställa arvoden åt styrelsen, revisorn och lekmannarevisorn med 
suppleant  

• välja revisor i förekommande fall 

• besluta om anmälan av styrelseledamöter, styrelsesuppleanter, 
lekmannarevisor med suppleant utsedda av kommunfullmäktige i 
förekommande fall    

Sammanfattning 

Styrelsen för Växjö Småland Airport AB planerar att cirka två veckor innan 
årsstämman ska årsredovisning för 2024 vara godkänd och signerad då det föreslås 
att årsstämman i ny räkning ska överföra vinst/förlustmedel. Efter styrelsens beslut 
kommer auktoriserad revisor att lämna revisionsberättelse. Den innehåller normalt 
tillstyrkan att bolagsstämman disponerar vinsten enligt förslaget i 
förvaltningsberättelsen och beviljar styrelsens ledamöter och verkställande 
direktören ansvarsfrihet för räkenskapsåret. 

Bolagets lekmannarevisor uttalar vanligtvis i sin granskningsrapport att 
sammantaget bedöms bolagets verksamhet har skötts på ett ändamålsenligt och 
från ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt samt att bolagets interna kontroll 
har varit tillräcklig 

Beslutsunderlag 

Arbetsutskottets beslut § 29, 2025-02-25 

Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse, 2025-02-10   

Beslutet skickas till 

Valda ombud 

 



 

Kommunstyrelsen  

Protokoll 
Sida 

33(36) 

Sammanträdesdatum 

2025-03-11 
 

 

  

 

 

Justerares signaturer Utdragsbestyrkande 

  

 

§ 46 Dnr KS-2025-00147 3.1.2 

 

Förslag om förordnande av borgerlig vigselförrättare 

Beslut 

Kommunstyrelsen bedömer att det finns ett behov av ytterligare vigselförrättare 
och ställer sig bakom att Länsstyrelsen i Kronobergs län kan utse Anas Alassali till 
borgerlig vigselförrättare.     

Jäv 

Claudia Crowley Sörensson (M) deltar inte i handläggning eller beslut på grund av 
jäv. 

Sammanfattning 

Länsstyrelsen utser borgerliga vigselförrättare enligt 4 kap. 3 § punkt 2 
äktenskapsbalken, ÄktB. Innan någon förordnas till vigselförrättare ska länsstyrelsen 
enligt 4 kap. 4 § ÄktB pröva att han eller hon har de kunskaper och kvalifikationer i 
övrigt som behövs för uppdraget. Länsstyrelsen utser det antal vigselförrättare som 
det finns behov av i länets kommuner. 

Alvesta kommun har för närvarande tio vigselförrättare, varav två har förordnanden 
tills vidare och övriga har tidsbegränsade förordnanden. Bedömningen är att 
behovet av fler vigselförrättare inte är akut men att det kunde vara bra med 
ytterligare vigselförrättare i syfte att kunna säkerställa att det alltid finns någon som 
kan ställa upp vid önskad tidpunkt. 

Anas Alassali, som är bosatt i Alvesta, har hört av sig till Alvesta kommun med 
önskemål om att bli utsedd till vigselförrättare. Kommunledningsförvaltningen 
bedömer att Alvesta kommun, utifrån behovet, kan ställa sig bakom detta under 
förutsättning att länsstyrelsens prövning enligt 4 kap. 4 § äktenskapsbalken visar att 
Anas har de kunskaper och kvalifikationer som krävs.     

Beslutsunderlag 

Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse, 2025-03-11       

Beslutet skickas till 

Länsstyrelsen i Kronobergs län 

Anas Alassali 
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§ 47 Dnr KS-2025-00071 1.2.3 

 

Redovisning av delegationsbeslut 

Beslut 

Kommunstyrelsen godkänner redovisningen av delegationsbesluten.    

Sammanfattning 

Enligt kommunallagen får en nämnd med vissa undantag delegera sin 
beslutanderätt. En delegat fattar beslut på kommunstyrelsens vägnar och besluten 
har samma rättsverkan som kommunstyrelsens egna beslut. Kommunstyrelsen har 
överlåtit sin beslutanderätt till utskott, ordförande och tjänstemän i enlighet med 
kommunstyrelsens delegationsordning.  

Delegationsbeslut ska redovisas till kommunstyrelsen. Redovisningen innebär inte 
någon möjlighet att ändra i de redovisade besluten. Däremot står det 
kommunstyrelsen fritt att när som helst återkalla beslutanderätten.   

Beslutsunderlag 

Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse, 2025-03-04 

Lista över fattade delegationsbeslut för kommunledningsförvaltningen 2025-01-27 - 
2025-03-04 
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§ 48 Dnr KS-2025-00054 1.2.7 

 

Meddelanden 

Beslut 

Kommunstyrelsen godkänner redovisningen av meddelandena.   

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen är kommunens ledande politiska förvaltningsorgan och har 
ansvar för hela kommunens utveckling och ekonomiska ställning. Kommunstyrelsen 
ska också utöva fortlöpande uppsikt över nämndernas verksamhet och sådan 
verksamhet som bedrivs i kommunens företag. 

För att kommunstyrelsen ska hållas informerade om vad som sker både inom den 
egna nämnden som i hela kommunkoncernen delges kommunstyrelsen 
meddelanden innehållande information om vad som är på gång i kommunen. Det 
kan vara allt från inkomna skrivelser, inkomna ärenden eller protokoll från andra 
myndigheter som delges till kommunstyrelsen i detta ärende.    

Beslutsunderlag 

Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse, 2025-03-04 

Protokoll från styrelsemöte i Alvesta Kommunföretag AB 2025-02-24 

Protokoll från Alvesta utveckling AB:s styrelsemöte 2025-02-12    

Protokoll från överförmyndarnämnden östra Kronobergs sammanträde 2025-02-05 

Protokoll från Allbohus fastighets AB:s styrelsemöte 2025-01-30 

Protokoll från samordningsförbundet Värends styrelsemöte 2025-01-24 

Svar på förfrågan om utredning av gemensamt förbund för räddningstjänst, 2025-
02-23 

Meddelande från styrelsen nr 1/2025: Överenskommelse mellan staten och 
Sveriges kommuner och regioner (SKR) 2025 Strategiska insatser inom området 
psykisk hälsa och suicidprevention, 2025-01-23 

Sjukfrånvarostatistik kommunledningsförvaltningen per december månad 2024    
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§ 49 Dnr KS-2025-00020 1.2.1 

 

Övriga ärenden 

Sammanfattning 

Lars-Olof Franzén (AA) lyfter frågan om samrådet med Trafikverket gällande 
triangelspåret och att det är viktigt att kommunen bevakar frågan.  

 


